
Zápis z 1. zasedání kulturní komise – 13.02.2023

Přítomní členové:

Klára Svobodová (KK)

Jana Pexová (KC Beseda)

Ivana Lammová (KC Beseda)

Milena Soukupová (Vivat)

Andrea Dubovská Šolcová (Vivat)

Josef Vokoun (ODS)

Zapisovatelka:           Andrea Dubovská Šolcová

V průběhu prvního zasedání kulturní komise bylo diskutováno:

- smysl a účel kulturní komise;

- oblasti a subjekty, které v Klánovicích kultura zahrnuje;

- financování kultury;

- otázka kroniky a kronikáře;

- konkrétní návrhy ohledně dalšího rozvoje kultury v obci;

- návrh koupě golfové klubovny;

- volba předsedy kulturní komise

1. Kulturní komise by měla činit návrhy a doporučení v oblasti kultury směřované radě obce a
být nápomocna při realizaci kulturních akcí pořádaných městskou částí Klánovice, to vše ve
spolupráci s KC Beseda jako centrem klánovického kulturního života.

2. Kultura v Klánovicích zahrnuje kulturní a zároveň i vzdělávací akce konané na území
Klánovic (i) městskou částí/úřadem, (ii) kulturním centrem Besedou a (iii) jinými subjekty.



(i) Akce pořádané městskou částí jsou 3: Klánovický masopust
Čarodějnice
Rozsvěcení stromu

Rozpočet městské části na kulturu: 100.000,- Kč/rok plus neznámá částka z
poplatku z výherních automatů

(ii)  Akce konané KC Beseda:                            pokrývají široké spektrum pořadů i diváků,
je to jádro a centrum klánovického
kulturního života a zdroj kultury i pro okolní
obce (Šestajovice, Újezd nad Lesy, Jirny
apod.)

Rozpočet KC Beseda:                                   obec přispívá na provoz ročně 400.000,- Kč,
v roce 2023 to bude zřejmě navýšeno na
500.000,- Kč, náklady na energie mohou
situaci zkomplikovat; příjmy KC Beseda
nepokrývají výdaje a centrum klánovického
kulturního života funguje jen díky
financování ze strany rodin provozovatelek,
což je dlouhodobě neudržitelné. Bylo tomu
tak po celou dobu provozu za předchozího
vedení KC Beseda a situace se nyní
opakuje.

(iii) Akce konané třetími osobami: např. Klánovický půlmaraton

Rozpočet: obec přímo nepřispívá

3. Rozpočet na akce pořádané městskou částí je hraniční, ale dostatečný. Pokrývá tři stávající
akce ročně při jejich úsporném pojetí. KC Beseda je v červených číslech. S diskuse s paní
Janou Pexovou a paní Ivanou Lammovou jasně vyplynulo, že kultura je v Klánovicích
podfinancována a udržení provozu KC Beseda a stávající kvality programu může být
dlouhodobě problematické. Dle sdělení provozovatelek KC Beseda by příspěvek obce pro
KC Beseda měl činit ideálně namísto stávajících 400.000,- Kč ročně 1.500.000 Kč ročně.
Podfinancování Besedy znemožňuje KC Beseda dotovat programy pro MŠ a ZŠ. Ty v
důsledku toho do KC Beseda chodí zcela minimálně, MŠ de facto vůbec. Výsledkem je, že
KC Beseda místním vzdělávacím zařízením téměř vůbec neslouží a slouží přespolním
dětem. Zároveň se ukazuje, že zájem místních občanů o kulturní akce je menší, než by se
ve srovnání s kvalitou nabízeného programu a velikostí obce dalo očekávat. Je třeba tedy
zvážit i otázku lepší a efektivnější propagace, ideálně propojené s obecním webem, FB
atd., vazba KC Beseda a obce by v tomto ohledu měla být mnohem výraznější. Konečně je
třeba též zvážit možnosti získání dotací a přímého financování ze strany občanů Klánovic.
KC Beseda postrádá osobu, která by zajišťovala fundraising.



4. Klánovice mají svoji kroniku, která se nachází na úřadě a kterou v tuto chvíli vede paní
Jolana Fuchsová. Funkci kronikáře je připraven převzít pan Josef Vokoun. Výhledově by
kronika měla být digitalizována, čímž by se mimo jiné mělo dosáhnout její lepší přístupnosti
klánovickým občanům a jiným osobám, které mají zájem do ní nahlédnout. To je totiž v tuto
chvíli možné pouze v přítomnosti kronikáře. Paní Svobodová vznesla požadavek, aby již
nyní byly zajímavé pasáže pravidelně zveřejňovány v Klánovickém zpravodaji.

5. Byla vznesena celá řada konkrétních návrhů, jak dále vylepšit a rozvinout kulturní život v
obci:

- Pořádání vzdělávacích akcí – v kině či jen v malém počtu v kavárně (možné i o
víkendu)-  např. přednášky paní Jany Ondříčkové – „Novinky a trendy ve
společenském chování“, „Pozitivní myšlení a cesta k duševní rovnováze“, „Alchymie
komunikace aneb zdravé sebevědomí a diplomatická asertivita“ – kontakt nabízí pro
KC Beseda Andrea Dubovská;

- Pořádání cestovatelských okének  - pomoc nabízí Milena Soukupová;

- Pořádání více diskusí a setkání, případně vzdělávacích programů s významnými
osobnostmi, Vivat nabídl k dispozici své kontakty a možnost pomoci

- Znovuobnovit Pohádkový les, a to prostřednictvím provozovatele „Velká
dobrodružství“ a „Deník facebookové matky“ – návrh paní Kláry Svobodové. Dle
sdělení paní Svobodové má na pořádání zájem i Újezd nad Lesy a je připraven to i
z větší části spolufinancovat. Zajímavý by mohl být i „Výlet s tajenkou“ –
jednorázový náklad 20.000,- Kč.

- Zamyslet se nad aktivitami pro seniory, kteří se momentálně 1x týdně scházejí v
klubovně (nevyhovující prostor v areálu za budovou úřadu) a navštěvují senior kino.

- Pořádání jednorázových akcí, ideálně za využití místní lokality, zejména lesa – např.
Soví houkání, ornitologické vycházky, mykologické vycházky, Den otevřených
zahrad

- Zapojení se do sítě pro turisty – turistické známky/vizitky + s tím související aplikace
– zjišťuje paní Ivana Lammová

- Zvážit pořádání nějaké čtvrté obecní akce v průběhu podzimu (např. vinobraní),
financování

- Obec opět podpoří akci Hurá na prázdniny pořádanou KC Beseda

- Zjistit prostřednictvím ankety, co si v oblasti kultury a vzdělávání přejí klánovičtí občané

6. Paní Svobodová byla Andreou Dubovskou požádána, aby vedení obce tlumočila ke zvážení
návrh na koupi golfové klubovny, která bude v březnu 2022 dražena. Jedná se o unikátní



objekt s mimořádně silným geniem loci, který by Klánovicím přinesl reprezentativní a
velkorysý prostor k pořádání akcí typu plesy, akce pro místní občany, podnikatele apod. a v
případě pronájmu též zdroj příjmů (svatby, rodinné oslavy, team buildingy). Navíc by mohl
pomoci sblížit klánovické tábory pro- a protigolfistů.

7. K volbě předsedy kulturní komise z důvodu vypuknutí poplachu v budově úřadu nedošlo.

8. Úkoly:

- nominovat kandidáty na funkci předsedy kulturní komise, aby při příštím
setkání mohlo dojít k hlasování a volbě předsedy (každý člen si připraví na
papírku jméno svého kandidáta z řad členů, na zasedání budou vybrány a
hlasy sečteny);

- zjistit celkovou výši rozpočtu pro kulturu a rok 2023, včetně příjmů z výherních
automatů (Klára Svobodová);

- posunout dále problematiku kroniky, převzetí od paní Fuchsové atd. (Josef
Vokoun)

- zajistit na Čarodějnice oheň, tj. postavení hranice, udržování ohně (Josef
Vokoun). Dřevo zajistí a zaplatí obec;

- zajistit pro KC Beseda kontakt na paní Ondříčkovou ohledně vzdělávacích
pořadů (Andrea Dubovská)

- připravit článek do Klánovického zpravodaje, který občanům ozřejmí
fungování KC Beseda i z ekonomického úhlu pohledu a její význam pro
klánovický kulturní život (Josef Vokoun a Klára Svobodová)

9.      Další setkání kulturní komise se uskuteční nejpozději do 2 měsíců a bude svoláno paní
Klárou Svobodovou.


